



PRESS RELEASE

Boxing Canada's Commitment to Olympic Pathway and Membership Transition to World Boxing

FOR IMMEDIATE RELEASE

Version française ci-dessous

[Montreal, August 11th, 2023] - The Board of Directors of Boxing Canada wishes to announce a pivotal decision that reflects our unwavering commitment to the Olympic pathway and the future of Boxing in Canada. Effective immediately, Boxing Canada will be concluding its membership with the International Boxing Association (IBA) and joining the newly formed World Boxing. This strategic decision has been carefully deliberated by the Board of Directors as well as our voting members and reflects Boxing Canada's commitment to advancing the interests of boxing both within Canada and on the international stage.

Moving forward, Boxing Canada is firmly committed to supporting World Boxing's continued efforts to secure provisional recognition from the International Olympic Committee (IOC) and attain recognition as the International Federation (IF) governing amateur boxing worldwide.

This decision has been formulated after thorough consideration by the Boxing Canada Board of Directors, in consultation with our member provinces. During an Extraordinary Meeting convened on Tuesday, August 1st, 2023, the Board of Directors and the voting membership of Boxing Canada unanimously passed a resolution, affirming the submission of our membership application to World Boxing. This resolution underlines our steadfast commitment to fostering the growth and development of boxing across Canada, and our continued commitment to ensuring that boxing remains an integral part of the Olympic Program.

We extend our gratitude for the continued support and understanding of our members as we embark on this new and promising chapter for Boxing Canada. This strategic decision will empower us to channel our resources and energy towards amplifying the quality and outreach of boxing within Canada, while continue to support our High Performance teams achieve success on the global stage.

We acknowledge and appreciate the indispensable role that our members play in the journey of Boxing Canada, and we eagerly anticipate your continued support as we strive for excellence.

Ryan O'Shea



President, Boxing Canada

--

Boxing Canada is the national governing body for the sport of Olympic boxing in the country recognized by the Canadian Olympic Committee. The goal of Boxing Canada is to promote, organize and coordinate the sport of Boxing for the advancement of the sport and its members of all levels and ages.

Contacts:

Ryan O'Shea, President

president@boxingcanada.org

Christopher Lindsay, Executive Director

clindsay@boxingcanada.org

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

L'engagement de Boxe Canada envers la voie olympique et la transition des membres vers World Boxing

POUR PUBLICATION IMMÉDIATE

[Montréal, le 11 août 2023] - Le conseil d'administration de Boxe Canada souhaite annoncer une décision cruciale qui reflète notre engagement inébranlable envers la voie olympique et l'avenir de la boxe au Canada. À compter d'aujourd'hui, Boxe Canada mettra fin à son adhésion à l'Association internationale de boxe (AIB) et se joindra à la nouvelle organisation World Boxing. Cette décision stratégique a été réfléchi soigneusement par le conseil d'administration ainsi que par nos membres votants et reflète l'engagement de Boxe Canada à promouvoir les intérêts de la boxe tant au Canada que sur la scène internationale.

Pour l'avenir, Boxe Canada s'engage fermement à soutenir les efforts continus de World Boxing pour obtenir la reconnaissance provisoire du Comité international olympique (CIO) et la reconnaissance de la Fédération internationale (FI) qui régit la boxe amateur dans le monde entier.

Cette décision a été prise après un examen approfondi par le conseil d'administration de Boxe Canada, en consultation avec nos provinces membres. Lors d'une réunion extraordinaire convoquée le mardi 1er août 2023, le conseil d'administration et les membres votants de Boxe Canada ont adopté à l'unanimité une résolution confirmant la soumission de notre demande d'adhésion à World Boxing. Cette résolution souligne notre engagement indéfectible à favoriser la croissance et le développement de la boxe au



Canada, ainsi que notre engagement continu à veiller à ce que la boxe demeure une partie intégrante du programme olympique.

Nous exprimons notre gratitude à nos membres pour leur soutien continu et leur compréhension alors que nous entamons ce nouveau chapitre prometteur pour Boxe Canada. Cette décision stratégique nous permettra de canaliser nos ressources et notre énergie afin d'amplifier la qualité et le rayonnement de la boxe au Canada, tout en continuant à soutenir nos équipes de haute performance pour qu'elles réussissent sur la scène mondiale.

Nous reconnaissons et apprécions le rôle indispensable que jouent nos membres dans le parcours de Boxe Canada, et nous attendons avec impatience votre soutien continu alors que nous visons l'excellence.

Ryan O'Shea

Président de Boxe Canada

--

Boxe Canada est l'organisme national du sport de la boxe olympique reconnu par le Comité olympique canadien. L'objectif de Boxe Canada est de promouvoir, organiser et coordonner la boxe au Canada pour l'avancement du sport et de ses membres de tous niveaux et âges confondus.

Contacts:

Ryan O'Shea, President

president@boxingcanada.org

Christopher Lindsay, Directeur Générale

clindsay@boxingcanada.org

--30--